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Uddannelses- og Forskningsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

I brev af 27. juni 2016 har udvalget efter ønske fra Eva Flyvholm (EL) stillet mig 

følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål nr. 211 (alm. del) 

 

Vil ministeren oplyse, om konsekvensen af at politiuddannelsen er undtaget fra 

uddannelsesloftet, betyder, at politiuddannede kan optages på ordinære videregå-

ende uddannelser uanset niveau, og om det betyder, at personer med en videregå-

ende uddannelse kan optages på politiuddannelsen? 

 

Svar 

 

Principaftalen fra juni 2016 om et uddannelsesloft (regeringen, Socialdemokrater-

ne og Dansk Folkeparti) omfatter som udgangspunkt alene adgang til videregående 

uddannelser på Uddannelses- og Forskningsministeriets område. 

 

Optaget til Politiuddannelsen, der hører under Justitsministeriet, er som udgangs-

punkt ikke omfattet af uddannelsesloftet. På den baggrund forventer jeg, at kvalifi-

cerede personer, der har gennemført en videregående uddannelse på Uddannelses- 

og Forskningsministeriets område, kan optages på politiuddannelsen.  

 

Uddannelsesloftet har betydning for alle ansøgere til videregående uddannelser 

under Uddannelses- og Forskningsministeriets område, såfremt de i forvejen har 

en videregående uddannelse, uanset ressort. Ved vurderingen af, om en person 

allerede har gennemført en videregående uddannelse på samme eller højere niveau, 

indgår således alle statsfinansierede uddannelser, dvs. også videregående uddan-

nelser på andre ministeriers område.  

 

Politiuddannelsen blev i 2013 akkrediteret som en professionsbachelorsuddannel-

se, men uddannelsen er nu normeret til to år og er på niveau med en erhvervsaka-

demiuddannelse.  

  

Jeg forventer, at regeringen og aftalepartierne senere på sommeren drøfter den 

konkrete udmøntning af aftalen.   

 

Med venlig hilsen 

 

 

Ulla Tørnæs 
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